
PROTOKÓŁ NR XV/15 
z sesji Rady Gminy Kostomłoty 
w dniu 30 października 2015 r. 

 
Ad. 1. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram XV sesję Rady Gminy 
Kostomłoty. Witam wszystkich zebranych na XV sesji Rady Gminy, witam Pana Wójta, 
Pana Wicestarostę, Pana Kazimierza Bubę członka Zarządu Powiatu, witam Sołtysów,  
Kierowników jednostek organizacyjnych, Pracowników UG oraz zaproszonych Gości.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak w imieniu Rady Gminy Kostomłoty oraz 
Wójt Gminy Stanisław Wicha złożyli podziękowania dla Pani Marii Jadach w związku z 
zakończeniem pracy na stanowisku dyrektora GOOSz w Kostomłotach, a także Panu 
Tomaszowi Kościelskiemu za zorganizowanie w Kościele pw. Podwyższenia Krzyża Św. w 
Kostomłotach dwóch koncertów (Muzyki Poważnej w dniu 14.06.2015 r. oraz Miłosierdzia 
w dniu 19.09.2015 r.).  
 
Zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 15 radnych, więc Rada ma moc 
podejmowania prawomocnych uchwał. Zanim przejdziemy do kolejnych punktów, w tym 
tygodniu wpłynął wniosek od Przewodniczącego Zarządu Powiatowej Społecznej Sekcji 
Piłki Nożnej Pana Franciszka Siwca z prośbą o umożliwienie w dniu dzisiejszym wręczenia 
wyróżnień dla osób, które krzewią kulturę fizyczną na terenie gminy Kostomłoty.  
 
Pan Franciszek Siwiec i Pan Adam Krzyształowicz wręczyli odznaczenia i wyróżnienia: 

1. Stanisław Wicha – złote odznaczenie Dolnośląskiego Związku Piłki Nożnej 
2. Mariusz Żałobniak – srebrne odznaczenie Dolnośląskiego Związku Piłki Nożnej  
3. Krystyna Nowak – złota odznaka Zrzeszenia Ludowych Zespołów Sportowych  
4. Leon Barylak, Stanisław Duda, Karol Stafiński, Kazimierz Suszyński, Waldemar 

Sudoł, Wacław Jaskuła – wyróżnienie. 
  

Franciszek Siwiec w imieniu Powiatowej Społecznej Sekcji Piłki Nożnej podziękował 
samorządowi gminy, Radzie Gminy za zaangażowanie w sporcie i pomoc w 
upowszechnianiu kultury fizycznej na wsiach. 
 
Krzysztof Porębski przedstawił ofertę swojej firmy (firma rozbiórkowa, świadcząca 
nieodpłatną usługę rozbiórki budynków i budowli w zamian za pozyskanie materiału 
porozbiórkowego). 
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał zaproponowany porządek obrad. 
 
Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z  sesji w dniu 10.07.2015 oraz w dniu 07.09.2015.   
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. „15 minut dla wyborców”.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od nieruchomości. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 2015. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Karczyce  



o pow. 0,50 ha oznaczoną numerem działki 238/12. 
13.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Polityki Zdrowotnej „Rehabilitacja 

lecznicza (fizjoterapia i kinezyterapia) mieszkańców Gminy Kostomłoty”. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie  pozbawienia statusu pomników przyrody oraz w 

sprawie zmiany liczby drzew w grupowych pomnikach przyrody. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany załącznika nr 1 i 2 w uchwale nr V/23/07 

Rady Gminy Kostomłoty z dnia 26 stycznia 2007 roku w sprawie ustanowienia 
pomników przyrody. 

16.  Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        
17.  Wnioski i zapytania. 
18.  Sprawy bieżące. 
19.  Zakończenie obrad XV sesji Rady Gminy. 
 

Marek Pomykała – W imieniu Komisji Rolnictwa proszę o dopisanie do porządku obrad 
uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego 
w gminie Kostomłoty na rok 2016. Proponowana cena GUS-u jest 53,75 zł. Jako Komisja 
Rolnictwa proponujemy cenę 52,75 zł.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przed sesją otrzymaliście Państwo 
projekt uchwały. Przypominam, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym porządek 
jest zmieniany bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady. Zgodnie z 
wnioskiem Komisji Rolnictwa proponuję w pkt 10a wprowadzenie do porządku obrad 
uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego 
w gminie Kostomłoty na rok 2016 zgodnie z brzmieniem, który Radni otrzymali przed 
sesją. Kto z Radnych jest za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad, proszę o 
podniesienie ręki. 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Projekt uchwały został wprowadzony jednogłośnie.  
Proszę o przyjęcie porządku z wniesioną poprawką. Proszę o podniesienie ręki Radnych.    
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Jednogłośnie porządek został przyjęty. 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z  sesji w dniu 10.07.2015 oraz w dniu 07.09.2015.   
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. „15 minut dla wyborców”.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od nieruchomości. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej. 
10a. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 
podatku rolnego w gminie Kostomłoty na rok 2016. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 2015. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Karczyce  
o pow. 0,50 ha oznaczoną numerem działki 238/12. 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Polityki Zdrowotnej 
„Rehabilitacja lecznicza (fizjoterapia i kinezyterapia) mieszkańców Gminy 
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Kostomłoty”. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie  pozbawienia statusu pomników przyrody oraz w 

sprawie zmiany liczby drzew w grupowych pomnikach przyrody. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany załącznika nr 1 i 2 w uchwale nr V/23/07 

Rady Gminy Kostomłoty z dnia 26 stycznia 2007 roku w sprawie ustanowienia 
pomników przyrody. 

16.  Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        
17.  Wnioski i zapytania. 
18.  Sprawy bieżące. 
19.  Zakończenie obrad XV sesji Rady Gminy. 

 
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekty protokołów zostały wyłożone w 
Biurze Rady, uwagi nie wpłynęły. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem pierwszego 
protokołu, proszę o podniesienie ręki: 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie. 
Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu z 07.09.2015r., proszę o 
podniesienie ręki: 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 4. 
Wójt Gminy Stanisław Wicha złożył sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od  
od dnia 23.09.2015 r. do dnia 21.10.2015r. 

1. Podjęcie inicjatyw uchwałodawczych w sprawach ujętych w porządku obrad 
(projekty uchwał). 

2. Oficjalna wizyta przedstawicieli samorządu Gminy Kostomłoty w Sierentz na 
zaproszenie Mera. Była delegacja 20 osobowa z Gminy Kostomłoty w Gminie 
Sierentz. Trzeba przyznać, że jak zawsze byliśmy przyjmowani bardzo gościnnie. 
Program 2 dniowy mieliśmy wypełniony praktycznie do minuty. Od rana, od 
śniadania zaczynaliśmy spotkania, spotkania, obiad a później zwiedzanie. Bardzo 
owocna wizyta. Mieliśmy możliwość odwiedzenia przedszkola, szkoły 
podstawowej, gimnazjum. Mieliśmy możliwość zapytania, jak funkcjonują te 
szkoły itd. Wiele było pytań ze strony dyrektorów szkół, którzy  z nami byli.  W 
związku  z tym ja zaprosiłem delegację z Sierentz, która nas odwiedzi w ostatni 
weekend sierpnia przyszłego roku. W związku  z tym przesunęliśmy dożynki 
gminne  na ostatnią sobotę sierpnia. Chciałem o tym Państwa poinformować. 

3. Podpisanie umowy o dofinansowanie projektu „Zagospodarowanie terenów przy 
gminnych obiektach rekreacyjno-sportowych we wsiach: Kostomłoty, Mieczków, 
Chmielów”. 

4. Podpisanie umowy o dofinansowanie projektu i kontrola projektu pod nazwą 
„Usuwanie azbestu oraz wyrobów zawierających azbest z nieruchomości 
położonych na terenie gminy Kostomłoty – II etap”. 

5. Ogłoszenie przetargu na odbiór odpadów komunalnych z terenu Gminy 
Kostomłoty na lata 2016-2017. 

6. Wydanie zarządzeń w sprawie: 
- powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia przetargu na zadanie: 
„Budowa drogi gminnej w miejscowości Kostomłoty – I etap” 
- odstąpienia od dalszych przetargów na sprzedaż nieruchomości (wobec 
negatywnego wyniku przetargu na sprzedaż nieruchomości nr 37/5 o pow. 0,0800 
ha obręb Bogdanów, nieruchomości lokalowej w miejscowości Piotrowice 
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zlokalizowanej na działce nr 486/35, nieruchomości oznaczonej nr ew. 69/1 o pow. 
0,2035 ha obręb Piersno) 
- określenia zasad użytkowania i gospodarki paliwami płynnymi pojazdów UG w 
Kostomłotach 
- zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 2015 r. 
- użyczenia na rzecz Kółka Rolniczego w Piotrowicach mającego siedzibę Piotrowice 
119, 55-311 Kostomłoty – pomieszczeń o łącznej powierzchni użytkowej 15,88 m²  
w budynku, na działce nr 113/36 obręb Piotrowice – z przeznaczeniem na realizację 
założeń statutowych oraz dalszej działalności na rzecz mieszkańców wsi Piotrowice 
- wykazu nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży (Samborz – dwie 
nieruchomości o pow. 0,1900 ha każda) 
- wskazania osób spośród pracowników samorządowych lub gminnych jednostek 
organizacyjnych wchodzących w skład obwodowych komisji wyborczych 
- ustanowienia operatorów informatycznej obsługi obwodowych komisji wyborczych 
- ustanowienia koordynatora gminnego informatycznej obsługi obwodowych komisji 
wyborczych 
- powołania obwodowych komisji wyborczych na terenie gminy Kostomłoty do 
przeprowadzania głosowania w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do 
Senatu Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 25 października 2015 r. 
7. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 
• warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 2 
• inwestycji celu publicznego – 2 
• wycinki drzew - 10 
• nadania numerów porządkowych – 2 
• podziału nieruchomości - 4 

 
 

Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział 
podatków)  

w okresie od 19.09.2015r. do 19.10.2015r. 
 

 
Liczba ogółem 

 

1. 
Liczba zaświadczeń wydanych w danym 
okresie 

41 

2.  Decyzje dotyczące podatku 
 

31, w tym: 

a. 
ustalające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (nakazy) 

6 

b. 
zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (przypisy/odpisy) 

25 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych 

a. odroczenia Liczba ogółem = 2,  z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne =2 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 1, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne = 1 

c. umorzenia Liczba ogółem = 16, z tego: 

Odmowne = 7 
Pozytywna w części =1 
Pozytywne = 8 

    d. ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem =1, z tego: 
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 Odmowne = 1 
 Pozytywne =0 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję Panie Wójcie za sprawozdanie. 
Otwieram dyskusję. Czy są pytania. Nie widzę, zamykam dyskusję. 
 
Ad. 5. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proponuję nie odczytywać tego 
sprawozdania. Otwieram dyskusję. Czy są jakieś pytania? Nie widzę, zamykam dyskusję. 
(załącznik nr 1) 
 
Ad. 6. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy ktoś chciałby zabrać głos w tym 
punkcie obrad? Nie widzę.  
 
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Szanowni Radni. W związku  z tym, że 
przechodzimy do uchwał podatkowych, które są bardzo obszerne, składam formalny 
wniosek o nie odczytywanie uchwał, tylko sam nagłówek. Czy jest taka wola Radnych?  
 
Radni potwierdzili przez aklamację, że tak. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha - Jeśli chodzi o projekt uchwały w sprawie podatku od 
nieruchomości, to prosiłbym bardzo w § 1 pkt 1 wstawić „rocznych” stawek podatku, czyli 
będzie – „określa się wysokość rocznych stawek podatku od nieruchomości.” 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Odczytam nagłówek bez odczytywania 
dalszej treści z przyjęciem tej autokorekty, którą Pan Wójt zgłosił. Czy Radni są za tym, 
żeby nie odczytywać projektu? 
kto jest za  - 15 głosów 
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów 
Jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak oczytał § 1ust. 1 projektu uchwały. 
Otwieram dyskusję. 
 
Janina Gawlik - Może Pan Wójt wyjaśni, czy stawki się nie zmieniły. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Stawki są ubiegłoroczne i nie zmieniły się nic. Z tego 
tytułu będziemy mieli mniejsze wpływy do budżetu 19 tys. zł. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Stawki pozostają na poziomie 
ubiegłorocznych stawek. 
 
Janina Gawlik - Czyli różnica między GUS-em a stawką przyjmowaną jest 19 tys.? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Przy osobach fizycznych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy jeszcze jakieś pytania odnośnie 
treści uchwały? Nie widzę, zamykam dyskusję. Kto z Radnych jest za podjęciem projektu 
uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 15 głosów  
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Ad.8. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję w tym punkcie.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Zmieniło się tylko w zakresie podstawy prawnej i druki. 
Natomiast, jeśli chodzi o pozostałe sprawy nic się tam nie zmieniło. Ustawowe zmiany.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy są jakieś pytania do projektu? Nie 
widzę, zamykam dyskusję. Kto z Radnych jest za podjęciem projektu uchwały w 
przedłożonym brzmieniu dla Radnych? 
kto jest za  - 15 głosów 
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad.9. 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Szanowni Radni, nic się nie zmieniło, tylko w pkt. 10 – od 
autobusu w zależności od liczby miejsc do siedzenia  poza miejscem kierowcy. I tutaj się 
zmieniło. Teraz jest mniejszej niż 22, a było mniejszej niż 30. Tylko w jednej pozycji. 
Poza tym stawki nie uległy zmianie. Tak jak w roku ubiegłym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – I tutaj również w treści § 1ust. 1 
projektu uchwały dopisujemy „rocznych” stawek podatku od środków transportowych. 
Czy są jakieś pytania do uchwały? Pan Wójt odczytał nowe brzmienie § 4. Nie widzę, 
zamykam dyskusję. Kto z Radnych jest za podjęciem projektu uchwały w przedłożonej 
wersji? 
kto jest za  - 15 głosów 
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad.10. 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Stawki się nie zmieniły i są takie jak w 2015 r. 
 
Marek Pomykała - Mam pytanie. Tutaj mamy Panią do poboru należności. Czy ta Pani jest 
przyjęta w gminie, czy to jest osoba z zewnątrz? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Pani Pawlak to jest pracownik domu kultury.  
 
Marek Pomykała – Czy w zakresie swoich prac nie może pobrać tych opłat i mamy 10%. 
Jak się przejdzie to chyba jej nic nie będzie. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ale gdzie się przejdzie? 
 
Marek Pomykała - Zbierać opłaty na placu targowym. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Zbiera. 
 
Marek Pomykała - Ale mamy tutaj wysokość wynagrodzenia 10%. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Tak było zawsze – 10% prowizji. Pani Pawlak pracuje po 
południu, natomiast w dni targowe ona poza godzinami pracy wykonuje to zadanie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy jeszcze jakieś pytania co do treści 
uchwały? Nie widzę, zamykam dyskusję.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Około 5 tys. zł wpływów mamy rocznie z opłaty targowej 
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przez cały rok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Zamykam dyskusję. Kto z Radnych jest 
za podjęciem projektu uchwały w przedłożonej wersji? 
kto jest za  - 15 głosów 
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 10a. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego w gminie Kostomłoty na 
rok 2016. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Jest to wniosek Komisji Rolnictwa 
wprowadzony na dzisiejszą sesję. Otwieram dyskusję. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Chciałem tylko w formie informacji. W 2015 r. 1 q żyta 
kosztował 61,37 zł. Z takiego wymiaru ustalaliśmy podatek. W tym roku stawka GUS jest 
na przyszły rok 53,75. Jest o 7 zł niższa. Z samego tego tytułu, że stawki 61,37 zł do 
stawki, która jest ogłoszona przez GUS 53,75 różnica w dochodach nam się zmniejszy o 
324.380 zł. O taką sumę będą mniejsze wpływy. W przypadku przegłosowania, tu Rada 
szanowna decyduje, zmniejszenia o 1 zł, mniejszy wpływ do budżetu będzie około 380 
tys., czyli gdzieś o 55 tys. ta złotówka robi różnicy nam w budżecie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy ktoś chciałby zabrać głos w tym 
punkcie?  
 
Janina Gawlik – W drodze wyjaśnienia, żebyśmy byli wszyscy świadomi. Komisja 
Budżetowa pozytywnie zaopiniowała propozycję Pana Wójta, żeby nie obniżać stawki 
GUS. Dlatego nie była podejmowana żadna uchwała. W momencie, kiedy Rada Gminy nie 
podejmuje uchwały, Pan Wójt przyjmuje stawkę GUS, czyli te 53,75 zł. W tym momencie, 
kiedy pojawia się uchwała o obniżeniu stawki, podjęcie tej uchwały jakby wyprzedzająco 
obniża tą stawkę GUS. Komisja Budżetowa dyskutując tą stawkę podatku rolnego wzięła 
pod uwagę fakt, że nie dość, że te dochody już 340 tys. będą niższe przy obniżeniu przez 
GUS o 7 zł, obniżenie o 1 zł dodatkowo daje to 50 tys. zł. Jak na budżet gminy 
Kostomłoty to jest dużo pieniędzy. Trzeba zwrócić także uwagę na to, ze oprócz tego 
zostanie obniżona też subwencja, która jeszcze obniży dochody budżetu gminy. 
Chciałabym nadmienić, że ten problem 1 zł wałkuje się co roku. Nie wiem, czy to jest 
zasadna dyskusja, czy nie, ale przeciętny rolnik zyskuje na 1 ha 2,50zł. Mamy pełną 
świadomość, że część rolników dotknęła tragedia. I tutaj na Komisji Rolnej to 
rozpatrywaliśmy. Nie wszystkich to dotknęło. Natomiast tych rolników, których naprawdę 
dotknęło i jest sytuacja bardzo zła w gospodarstwie, to Pan Wójt ma instrumenty, żeby 
umarzać, odraczać podatki rolne. Wykorzystujmy to. Natomiast też w imieniu Komisji 
Budżetu, a w Komisji Budżetowej prawie mam całą Radę, proszę o nie podejmowanie tej 
uchwały o obniżeniu stawki. 
 
Marek Pomykała - Tak jak Pani Gawlik mówiła, Pani Radna, była klęska, ale dodajmy do 
tego jeszcze, że od zasiewów tamtego roku była susza do zasiewów tego roku. Zbiory 
były mniejsze. Naprawdę ta złotówka jako rolnik, dla mnie nie da nic. Naprawdę myślę, 
że rolnikowi nie da nic. Ale zróbmy coś dla rolnictwa, dla rolników, którzy są z nami i 
płacą podatki od wielu, wielu lat, z których mamy świetlice, mamy drogę, mamy jakiś 
przystanek. O to chodzi. Nie chodzi o tą złotówkę. Ta złotówka nikomu nic nie da.  
 
Janina Gawlik - W drodze odpowiedzi. Ja popieram Pana słowa Panie Radny. Nie chodzi o 
tą złotówkę, ale jak my będziemy obniżać o tą złotówkę to jest 50 tys., to jest wkład 
własny do projektu gminy. I już tego nie będziemy mieli. Natomiast jeśli chodzi o suszę, 
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to dlatego GUS obniżył stawkę, bo wziął wszystkie aspekty pod uwagę. 
 
Marek Pomykała - To jest nieprawda, bo GUS wziął 11 kwartałów do tyłu. To jest średnia 
cena skupu żyta. To nie jest, że była klęska. To jest nieprawda.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Zostały wzięte 11, ale też jest liczony 
kwartał, który był najbliżej. 
 
Józef Lech - Chciałem dodać, że nam nie chodzi o tą złotówkę. Nam chodzi o to, że to 
jest gmina rolnicza, i żeby rolnicy też byli doceniani, zauważani, że są w tej gminie. Cały 
czas mamy najwyższą GUS-owską stawkę. Ościenne gminy - gmina Środa Śl., Kąty Wr. 
nigdy nie miały najwyższych. Dla nas chodzi tylko o to, żeby rolnicy byli zauważeni. O to 
nam tylko chodzi. Uważam, że za 50 tys. domu kultury nie wybudujemy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy jeszcze ktoś chciały zabrać głos? 
Zamykam dyskusję. Przechodzimy do podjęcia uchwały. Kto z Radnych jest za podjęciem 
projektu uchwały w przedłożonej wersji, a wnioskowanej przez Komisję Rolnictwa? 
Przypominam, żeby uchwała została podjęta wymagana jest zwykła większość głosów.  
kto jest za  - 3 głosy 
kto jest przeciw – 9 głosów 
kto się wstrzymał –3 głosy 
Uchwała nie została podjęta. W związku z powyższym w przyszłym roku obowiązuje 
stawka ogłoszona przez prezesa GUS. 
 
Jan Szwedo – Ja mam pytanie. Myśmy głosowali, czy daną uchwałę będziemy głosować? 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Nie. Byliśmy w punkcie podjęcie 
uchwały. Do porządku wprowadziliśmy na dzisiejszej sesji jednogłośnie. Natomiast teraz 
odnosiliśmy się do treści i uchwała nie została podjęta. 
 
Ad. 11. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – W związku z bardzo obszernym 
brzmieniem jest również propozycja o nie odczytywaniu tego projektu. 
 
Rada Gminy przez aklamację wyraziła zgodę na nie odczytywanie treści tego projektu 
uchwały.  
 
Rafał Hossa odczytał uzasadnienie do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał pozytywną 
opinię Komisji Budżetowej. Otwieram dyskusję, zamykam dyskusję. Kto z Radnych jest 
za podjęciem projektu uchwały w przedłożonej wersji?  
kto jest za  - 15 głosów 
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał –0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 12. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas 
oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Karczyce  o pow. 0,50 ha oznaczoną numerem działki 
238/12. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję, zamykam dyskusję. 
Kto z Radnych jest za podjęciem projektu uchwały w przedłożonej wersji?  
kto jest za  - 15 głosów 
kto jest przeciw – 0 głosów 
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kto się wstrzymał –0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 13. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia Programu Polityki Zdrowotnej „Rehabilitacja lecznicza (fizjoterapia i 
kinezyterapia) mieszkańców Gminy Kostomłoty”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał pozytywną 
opinię Komisji Oświaty i Zdrowia. W związku  z tym, że jest to nowa formuła 
rozwiązywania działalności leczniczej prosiłbym o przybliżenie Panie Dyrektorze tego 
projektu. 
 
Eugeniusz Lipowczyk – Przedmiotem uchwały jest przyjęcie programu zdrowotnego w   
zakresie rehabilitacji skierowanego do mieszkańców gminy Kostomłoty. Program został 
opracowany na wniosek Rady Społecznej ZUM. Celem programu jest poprawa 
dostępności świadczeń w zakresie rehabilitacji medycznej dla mieszkańców gminy. 
Program finansowany jest z budżetu gminy co oznacza bezpośrednie wsparcie finansowe 
dla uczestników tego programu. Uczestnikami tego programu są wszyscy mieszkańcy 
gminy i tylko mieszkańcy gminy. Zasada naboru do programu polega po prostu na 
pobraniu skierowania od lekarza ubezpieczenia zdrowotnego, lekarza z POZ czy 
specjalisty, zarejestrowaniu tego skierowania u realizatora tego programu (bo dzisiaj 
jesteśmy dopiero na etapie przyjęcia programu, natomiast musi być jeszcze wyłoniony 
wykonawca itd.), zarejestrowanie w kolejkę i realizacja. Ta kolejka druga powstałaby w 
ramach realizacji programu zdrowotnego; ona byłaby oddzielna od kolejki pacjentów 
oczekujących aktualnie na zabiegi rehabilitacyjne. Nie byłoby takich sytuacji, że w 
momencie uruchomienia programu zdrowotnego samorządowego następuje jakby wyjęcie 
z kolejki dotychczasowej mieszkańców gminy i włożenie do kolejki w ramach programu 
zdrowotnego. Ponieważ ta kolejka jest duża i tak jak było z pakietem onkologicznym. Też 
pakiet onkologiczny wszedł w pewnym momencie w życie i też jakby nie nastąpiło 
przerzucenie pacjentów z jednej do drugiej kolejki. Nie wiem, czy to jasno powiedziałem, 
ale byłyby dwie oddzielne kolejki. Natomiast szacuje się, że ilość uczestników programu 
byłaby w granicach 300-350 osób rocznie. Tutaj jest to wsparcie tym programem w 
zakresie 50 % potencjału, który jest realizowany w ramach środków z NFZ, czyli byłoby 
to duże skrócenie czasu oczekiwania na rehabilitację. Wejście mieszkańców w kolejkę w 
ramach programu automatycznie skróciłoby kolejkę z NFZ. 
 
Janina Gawlik – Chciałam zapytać, czy też takie programy zostały skierowane do innych 
gmin.  
 
Eugeniusz Lipowczyk – Nie zostały skierowane. Gmina Kąty Wr. realizuje już od lat 
program samodzielnie. Natomiast jeśli chodzi o naszą sąsiednią gminę Mietków, to tam 
jest sytuacja w tej chwili bardzo trudna. Nie ma lekarzy i w ogóle są problemy z 
utrzymaniem się przychodni. Udanin z racji tego, że tam jest praktyka lekarza 
jednorodzinnego nie jest zainteresowany udziałem w takim programie, Malczyce za 
daleko. 
 
Janina Gawlik – Chodzi mi o to, że z naszej rehabilitacji korzystają mieszkańcy z innych 
gmin. 
 
Eugeniusz Lipowczyk – Tak, ale jest to niewielki procent – ok.5-6%. 
 
Janina Gawlik – I przy okazji, jeżeli mogę Panie Przewodniczący zapytać. Na Radzie 
Społecznej rozmawialiśmy o wyznaczeniu jednego dnia, czy godziny w jednym dniu na 
wypisywanie recept dla osób, które biorą leki te same i potrzeba im tylko receptę. Muszą 
przyjechać z rana, zarejestrować się i czekać i jakby tą kolejkę niepotrzebnie wydłużać. 
Czy jest taka możliwość, że lekarz raz w tygodniu od 1.00 do 2.00 będzie wypisywał 
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recepty? 
 
Eugeniusz Lipowczyk – Jest to realizowane cały czas. Przepisy się zmieniły w tym 
względzie kilka miesięcy do tyłu i po prostu wystarczy zostawić kartkę, czy na telefon 
zgłosić, że chcemy wypisać takie leki, wymienić te leki i one są codziennie wypisywane. 
Nie ma potrzeby wyznaczania dni.  
 
Janina Gawlik – Bardzo bym prosiła, żeby personel o tym powiadomić, bo do mnie 
wczoraj doszło, że nie wypisują. 
 
Eugeniusz Lipowczyk – Praktyka jest taka, że te recepty się wypisuje. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Prosiłbym o informację na stronie 
internetowej ZUM, a oprócz tego, jeżeli są jakieś foldery. Żeby mieszkańcy wiedzieli, że 
jest taka sytuacja. 
 
Janina Gawlik – Mieszkańcy wiedzą, tylko zostają na recepcji zbywani. 
 
Eugeniusz Lipowczyk – W przypadku chorób zdiagnozowanych, przewlekłych, jeśli jest 
wiadomo, jakie jest leczenie, nie ma najmniejszego problemu, żeby się osobiście 
fatygować po recepty, wystarczy to zrobić telefonicznie i te recepty naprawdę są pisane. 
 
Janina Gawlik – Panie Dyrektorze proszę nam zawierzać. 
 
Eugeniusz Lipowczyk – Ja to przyjmuję oczywiście, do sprawdzenia.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Do sprawdzenia, do realizacji, celem 
wyprostowania, jeżeli są jakieś problemy. Czy są jeszcze jakieś zapytania do uchwały, 
którą dzisiaj procedujemy? Nie widzę, zamykam dyskusję. Kto z Radnych jest za 
podjęciem projektu uchwały w przedłożonej wersji?  
kto jest za  - 15 głosów 
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał –0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 14. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
pozbawienia statusu pomników przyrody oraz w sprawie zmiany liczby drzew w 
grupowych pomnikach przyrody. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję, zamykam 
dyskusję. Kto z Radnych jest za podjęciem projektu uchwały w przedłożonej wersji?  
kto jest za  - 15 głosów 
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał –0 głosów 
Uchwała nie została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 15. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
zmiany załącznika nr 1 i 2 w uchwale nr V/23/07 Rady Gminy Kostomłoty z dnia 26 
stycznia 2007 roku w sprawie ustanowienia pomników przyrody. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję, zamykam 
dyskusję. Kto z Radnych jest za podjęciem projektu uchwały w przedłożonej wersji?  
kto jest za  - 15 głosów 
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał –0 głosów 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 16. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Na ostatniej sesji wnioski złożyła Pani 
Iwona Ryszka, odpowiedź otrzymała. Pani Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda, odpowiedź 
również otrzymała. Pan Ryszard Pisarek, odpowiedź otrzymał. Pani Janina Gawlik, 
odpowiedzi również otrzymała. Pan Marian Fita, również otrzymał odpowiedź. 
 
Ad. 17. 
Iwo Iwaszków - Mam trzy zapytania do Pana Wójta. Na początek chciałbym podziękować 
za to, że już jest ta siłownia zewnętrzna i dzieciaki  z wielką radością korzystają z niej. 
Odbiór był wczoraj, wszystko jest ok. Jedynie tam trzeba zrobić podsypkę, ale to już z 
Panem Bartoszewskim będę rozmawiał osobiście. Mam trzy pytania. Ponieważ te pytania 
są zadawane przez mieszkańców gminy Kostomłoty i chciałbym po prostu wiedzieć, jak 
odpowiadać, żeby nie wprowadzać w błąd mieszkańców. Pierwsze - kto jest 
odpowiedzialny za utrzymanie porządku na terenie starego placu zabaw w Kostomłotach, 
na którym została zamontowana siłownia zewnętrzna, i czy można tam ustawić 
dodatkowy kosz na śmieci? Już teraz tych użytkowników jest więcej i niestety tych śmieci 
też jest więcej. Drugie – na jakim etapie są prace związane z budową boiska 
wielofunkcyjnego w Kostomłotach, jakie są prognozy co do terminu oddania boiska w 
użytkowanie mieszkańcom gminy co do ostatecznego terminu? Na jakim etapie są prace 
związane z uruchomieniem na terenie gminy farmy wiatrowej oraz związane z rozwojem 
strefy ekonomicznej w naszej gminie? Co do tej pory zrobiono, czego się nie udało 
zrealizować z zaplanowanych przedsięwzięć, jakie są główne przeszkody realizacji tych 
celów? Chciałbym odpowiedzi uzyskać na piśmie od Pana Wójta, na to trzecie pytanie.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jeśli chodzi o kosz na śmieci to ja sobie zapisałem, 
postawimy. Nie ma problemu. Jeśli chodzi o boisko wielofunkcyjne, mamy zrobioną 
dokumentację i czekamy na środki unijne, czyli na ogłoszenie konkursu. Dokumentacja 
jest gotowa. Jako Wójt przewiduję w budżecie na przyszły rok, dam propozycję 
szanownej Radzie, żeby to ująć w budżecie. Tutaj uzależnieni jesteśmy, jak szanowny 
Radny wie. Tam jest w sumie budowa tego boiska wielofunkcyjnego od 550 tys. 
kosztorys, ponieważ tam trzeba całe podłoże wymienić na 70 cm, ponieważ tam są piaski 
ruchome, gliny itd. Myśmy myśleli, że to będzie tańszym kosztem, ale środki tutaj 
zabezpieczamy. Jeśli chodzi o  trzecie pytanie, ja odpowiem na piśmie, ponieważ trzeba 
zrobić analizę itd.  
 
Iwo Iwaszków - Ja jeszcze chciałem do drugiego pytania. Ja wiem, że środki się 
zwiększyły o te 250 tys. Tylko chodzi mi o to, kiedy te pieniądze z Unii mogłyby spłynąć 
do nas. Wiem, że to nie od nas zależy, ale mniej więcej oszacować można, czy nie 
można? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja sądzę, że w przyszłym roku. Trudno to oszacować, 
ponieważ miały być ogłoszone w grudniu, spieszyliśmy się z dokumentacją. Nie zostało 
jeszcze na razie ogłoszone. Śledzimy każde jedno ogłoszenie.  
 
Iwo Iwaszków - Przy dobrych wiatrach rozumiem, że w przyszłym roku.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Nie mam na to bezpośredniego wpływu na to, kiedy urząd 
marszałkowski ogłosi nabór. Mamy to na uwadze. 
 
Janina Gawlik – Ja mam pytanie do Pana Wójta. Radni  z poprzedniej kadencji temat 
znają. Na jakim etapie jest sprawa sądowa, jeśli chodzi o dach na gimnazjum, bo to już 
trochę czasu upłynęło i nie wiem, czy ten dach jest na tyle zabezpieczony, że można 
funkcjonować? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jeśli chodzi o dach na gimnazjum to 2 listopada będzie 
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ogłoszony wyrok. Pokrótce mogę Państwu powiedzieć, że suma o którą myśmy wystąpili z 
żądaniem to było chyba 550 tys. Rzeczoznawca, czyli biegły sądowy wycenił to na 95 czy 
98 tys. W sumie część osób, do których mamy roszczenia - to jeden już nie żyje, inni nie 
biorą udziału w tym, że nie byli winni itd. Trudno mi powiedzieć. Nie mogę się 
wypowiadać, jaką sąd podejmie decyzję, tylko mówię, o jaką kwotę się toczy. Zobaczymy 
jaki będzie wyrok. Zapewne wystąpimy o uzasadnienie tego wyroku i będziemy się 
zastanawiali, czy nie odwołać się do sądu apelacyjnego od tego wyroku. Pokrótce powiem 
Państwu, że biegły sądowy, budowlaniec, który oceniał wartość tej naprawy w ogóle nie 
bierze pod uwagę architektoniczny widok, czyli nie ważne są ugięcia itd., bo on stwierdził, 
że ze względów ekonomicznych to się nie powinno robić, jakby budować dom, czy 
stawiać dach, że może być pofalowany i to nie przeszkadza. Pani radczyni jest i 
uczestniczy w każdej rozprawie. Ja byłem na dwóch rozprawach; na ostatniej nie byłem. 
Byłem przesłuchiwany też jako strona. Zobaczymy drugiego jaką sąd podejmie decyzję i 
jaki będzie wyrok. Będziemy się zastanawiali co dalej. Ale na pewno w przyszłym roku 
musimy  z tym dachem zrobić w jakiś sposób, trudno mówić porządek, ale go tak 
wzmocnić, żeby być pewnym, chociaż mamy na piśmie, że nie grozi zawaleniem, czy coś 
w tym rodzaju, bo mamy fachowców, którzy stwierdzali. Natomiast to, co jest ważne przy 
tych 98 tys., zapytanie dałem w sądzie panu biegłemu, który to szacował, czy w 100% 
jest pewny, że tą formę zabezpieczenia, jaką on proponuje, w tych niecałych 100 tys. 
zabezpieczy ten budynek na pewno przed jakimiś nie pożądanymi efektami. Na pewno w 
100% to zabezpieczy? Czekamy na wyrok, będę Państwa informował. 
 
Ryszard Pisarek - Chciałem serdecznie podziękować Sołtysom za informację, którą 
uzyskałem telefonicznie na temat dzikich wysypisk. Dziękuję serdecznie za taką 
współpracę. Ja muszę Państwu powiedzieć szczerze, dostałem informację, która mnie nie 
zadawala Panie Wójcie. Pan podpisał te całe informacje, sprawozdanie odnośnie 
zaplanowanych w budżecie: infrastruktury wodociągowej, kanalizacji, oświetlenia 
ulicznego. Owszem, tutaj są pewne zadania wykonane. Ja chcę Panu Wójtowi 
podpowiedzieć. Pewne służby muszą o tym wiedzieć, mówię to głośno, odnośnie 
inwestycji, które zostały zakończone. Mam parę zapytań do Pana Wójta i proszę, żeby mi 
odpowiedzieć, czy są ustalone gwarancje na wykonanie tych inwestycji. O jakości tych 
inwestycji nie będę się wypowiadał, tylko muszę powiedzieć tutaj, że niektóre inwestycje 
są wykonywane bardzo źle, a komisja w trakcie realizacji tych inwestycji, kanalizacyjna 
szczególnie, to jest moja działka. Obiecam, że chciałbym sprawdzić realizację tych 
inwestycji, które będą wykonywane. Mam taką uwagę do inwestycji, czy mamy 
zabezpieczone gwarancje na tej inwestycji? Dwa. Proszę Państwa, budowa oświetlenia.  
Ja jako Radny cieszę się niezmiernie, ale odczytam „budowa oświetlenia ulicznego w dniu 
18.06.2015 r. została podpisana umowa na wykonanie dokumentacji projektowej, w 
terminie realizacji do dnia 26.10.2015 r.” Mówię o tym głośno. „Niestety do dnia 
dzisiejszego brak jest informacji o ukończeniu wykonania zlecenia pomimo pisemnego 
monitu”. Pytam się, czy są nałożone kary, bo ja pracuję w budownictwie, i jeżeli się nie 
wywiązuję to ponoszę kary. Dwa – „budowa linii energetycznej LSSE Kostomłoty. 
Realizacja zadnia nie została rozpoczęta”. Też byśmy chcieli wiedzieć, bo była tutaj taka 
burzliwa dyskusja, debata nad tą farmą wiatrową. O budowie linii też była dyskusja, no i 
też jest cicho. I mam tutaj jeszcze taką sprawę do rozbudowy SUW w Wilkowie. 
Naprawdę jest to potrzebna rzecz, nie mówię, że nie, tylko czy ona będzie już rozpoczęta 
na etapie dokumentacji? Jak już jestem przy głosie, kończę te sprawy gminne, teraz 
wchodzę na teren Pana Starosty. Serdecznie dziękuję, że Pan przybył. Ja mam tylko taką 
prośbę do Pana Starosty, żeby przekazał swoim służbom, że do Ciechowa, jak wjeżdżam 
wczoraj w mgle pięknie jest linia środkowa widoczna. Od Ciechowa w kierunku 
Cesarzowic do Piersna linie są niewidoczne. Jest to niebezpieczne. Może jeszcze w innych 
miejscowościach. Gorąca moja prośba, żeby takie linie odtworzyć, bo też chodzi o nasze 
bezpieczeństwo.  

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Panie Radny, na każdą jedną inwestycję jest gwarancja. 
Nie ma tak, że jakiejkolwiek inwestycje są wykonane i żeby nie było gwarancji. Różne to 
są gwarancje. Pytanie, źle są wykonane inwestycje. Ja proszę Państwa zawsze wychodzę 
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z założenia jednego. Proszę wskazać, która inwestycja i będziemy ją rozpatrywać. Nie 
można określać ogólnie, że inwestycje są źle robione. To tak samo, jak ktoś tam chce, że 
niezgodnie z prawem. Ale co niezgodnie z prawem? Proszę bardzo, chcę uszczegółowienia 
Panie Radny, jak inwestycja jest źle zrobiona, będziemy sprawdzać. Jeśli chodzi o 
oświetlenie to obojętnie, jaką umowę podpisujemy na wykonanie dokumentacji, czy na 
wykonanie, są kary umowne, i np. pan, który nie zrobił projekty oświetlenia w czasie 
dostaje i każdy jeden wykonawca dostaje na piśmie, że od dnia tego i tego liczymy kary 
umowne. Jeśli chodzi o podstrefę legnicką te 50 tys., które mieliśmy zaplanowane na 
dokumentację. Zaoszczędziliśmy te 50 tys. ponieważ w innej formie jest to załatwione. 
Mam potwierdzenie, mam 3 megawaty na strefę w innej formie, bez opracowywania tego, 
co mieliśmy zrobić.  
 
Ryszard Pisarek - Ja jeszcze do Pana Wójta mam prośbę. Ponieważ są u nas te świetlice 
nasze gminne i byśmy prosili, żeby w Piersnie, jest to świetlica czynna, i chcielibyśmy 
prosić, żeby tam kosz na takie różne odpady tam się znalazł. Nie wiem, kto to będzie 
płacił, ale to są świetlice gminne. I uważam, że taki zasobnik na puszki, nie puszki, 
powinien się znaleźć, bo nie ma tego. Jest to gromadzenie w innych miejscach, a 
uważam, że taki pojemnik na śmieci nieselekcjonowane powinien się znaleźć.   
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – To jest kwestia do przemyślenia, bo są świetlice, które są 
wynajmowane, gdzie wpływają pieniążki itd. Część świetlic ma własne kosze. Tutaj 
przemyślimy, przedyskutujemy, jak to zrobić, bo może faktycznie, ale to wtedy nie jakieś 
pojemniki. Zobaczymy. Będziemy się nad tym zastanawiać. Żeby tak nie było, że my 
będziemy koło świetlic, a wszyscy będą tam rzucać, będą w koło śmieci itd. Żebyśmy 
czasem nie wylali dziecko z kąpielą. Ja wiem, że jest problem i będziemy myśleli, jak to 
zrobić.  
 
Marek Pomykała – Mam takie zapytanie. Mamy ZGK, czy w miejscowościach nie mógłby 
wykaszać trawy? Jest Pan Wicestarosta. Chodzi mi o wykoszenie rowów. Dalej ja przy 
tych rowach. Mamy ZGK, czy może kosić, wykaszać …. osoby, które mogłyby to wykonać, 
bo prosimy, prosimy w miejscowościach. W samych miejscowościach są niewykaszane. 
Czy mógłby to wykonywać nasz ZGK?  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Ale Pan mówi o rowach w 
miejscowościach przy drogach powiatowych? 
 
Marek Pomykała - Tak. Przy rowach powiatowych. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Szanowni Państwo nie ma takiej możliwości. Myśmy z 
Panem Radnym dość długo kiedyś na ten temat rozmawiali. Jak byśmy w jednej wiosce 
wykosili, to zaraz w drugiej, trzeciej i kwestia tego, kto by woził tą osobę do Jarząbkowic, 
do Ramułtowic itd. Myśmy zwiększyli na rok 2016 o 60% budżet sołecki i o 60% macie 
Państwo większy. W związku  z tym trzeba  w ramach tego działać. I nie ukrywam, też 
Państwa informuję, że to jest 360 tys. Przeznaczamy na gminę i w tym budżecie. 
Wiadomo, że w jednym roku się nic nie zrobi w pełnej skali, ale co roku, co roku to 
będzie jakiś zastrzyk finansowy i Państwo mając w dyspozycji jako Rada Sołecka te 
środki możecie trochę robót wykonać.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie Wójcie, tu jedna korekta. Z 
funduszu sołeckiego nie można przeznaczać na mienie nie gminne, a to jest mienie 
powiatowe.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja mówię ogólnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Ogólnie, ale nie z FS. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jeszcze nie odpowiedziałem na jedno pytanie odnośnie 
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wysypisk. Dzikie wysypiska my też wiemy gdzie są, natomiast ja czekam na jakieś środki 
finansowe (środki zewnętrzne), bo na likwidację gminnych wysypisk, jak byśmy chcieli 
przeznaczyć środki z budżetu naszego, to ja liczę gdzieś ok. 2,5 mln zł. Czyli nie ma 
takiej możliwości finansowej, bo jak szanowni Państwo wiecie o tym, że na przyszły rok 
mamy priorytety. Pierwsza jest droga - 1,5 mln zł Lisowice-Chmielów, druga - woda 
Jakubkowice. Połączenie z Kostomłotami, żeby wyłączyć studnię w Kostomłotach, 
ponieważ mamy już drugie warunkowe pozwolenie na pobieranie wody, a praktycznie 
zgodnie z przepisami trzecie może nie istnieć. Będziemy się starać, żeby to przedłużyć 
dopóki to zrobimy. Trzecie mamy boisko wielofunkcyjne. Tam jest ok. liczę 400-500 tys. 
Wszędzie liczę 75% dofinansowania. Mamy SUW w Wilkowie, który też będzie kosztować 
2 mln. Mamy połączenie wody Godków-Paździorno-Osieczyna (Osieczyna jako jeden 
przysiółek nie ma w ogóle wody). I to jest szanowni Państwo jakby pięć priorytetów. Te 
pięć priorytetów to proszę pomyśleć, ile to jest pieniędzy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy w tym punkcie jeszcze jakieś 
wnioski i zapytania? Nie widzę, zamykam dyskusję.  
  
Ad. 18 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – 11 listopada Narodowe Święto Niepodległości. Serdecznie 
zapraszam. Zbiórka 11.45 GOK Kostomłoty, 12.00 msza św., przemarsz na cmentarz,  
złożenie wieńców i część artystyczna - sala kinowa. Będziemy mieli zaproszony zespół z 
zewnątrz „Makosza”. Apeluję do szanownych Radnych, Sołtysów. Sołtysi, żeby przekazali 
mieszkańcom, bo jest bardzo przykro, jeżeli na sali jest 20-30% miejsc siedzących 
zajętych. Prosimy i serdecznie z Panią Dyrektor zapraszamy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Sprawy bieżące. Nie widzę, zamykam 
dyskusję. 
 
Ad. 19 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Ogłaszam zakończenie XV sesji Rady 
Gminy.  
 
Na tym protokół zakończono. Protokołowała Anna Orzechowska. 
Sesja trwała od godz. 14.00 do godzi. 15.08. 
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Załącznik nr 1 
 

S P R A W O Z D A N I E   W Ó J T A 
z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty podjętych na 

XIII sesji w dniu 29.09.2015 r. 
 
 

1. Uchwała Nr XIII/65/15 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 
umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w 
obrębie wsi Kostomłoty o łącznej powierzchni 1,20 ha oznaczoną numerem 
działki 190 i 189. 
Trwa procedura zawierania umowy. 

 
2. Uchwała Nr XIII/66/15 w sprawie uzupełnienia składu Komisji Budżetu, 

Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Kostomłoty. 
Uzupełniono skład Komisji o Radnego Grzegorza Żerelika. 
 
 

Ponadto w/w uchwały przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu 
Wojewódzkiego we Wrocławiu. 
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